联合国  $A_{/HRC/28/G/19}$ 



Distr.: General 9 April 2015 Chinese

Original: English

人权理事会 第二十八届会议 议程项目 10 技术援助和能力建设

## 2015 年 4 月 1 日日本常驻联合国日内瓦办事处和日内瓦其他国际组织代表团致联合国人权事务高级专员办事处的普通照会

日本常驻日内瓦国际组织代表团向联合国人权事务高级专员办事处致意,并 谨此附上日本政府对俄罗斯联邦代表团 2015 年 3 月 25 日在人权理事会第二十八 届会议期间依照项目 10 行使答辩权时所作发言的评论。

日本常驻代表团谨请高级专员办事处将本普通照会及附件\*作为人权理事会第二十八届会议议程项目 10 之下的文件分发。

GE.15-07421 (C) 040615 080615





<sup>\*</sup> 附件不译,原文照发。

## Annex

[English only]

## Statement of the Government of Japan in relation to the statement made by the delegation of the Russian Federation in its right of reply under item 10 of the twenty-eighth session of the Human Rights Council

This statement refers to the statement made by the Delegation of the Russian Federation in its right of reply under item 10 of the twenty-eighth session of the Human Rights Council on March 25, 2015, which quoted a statement made by Mr. Yukio Hatoyama, former Prime Minister of Japan, regarding the situation in Crimea.

Mr. Hatoyama recently visited Crimea in his personal capacity, and the remarks he made there are utterly different from the position of the Government of Japan. The Government of Japan has expressed that his acts and remarks during his stay in Crimea were imprudent and regrettable. The Government of Japan emphasizes that there has been no change in its position regarding the current situation in Crimea.

**2** GE.15-07421